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   Protokół Nr  59/2023 

 

Wspólne posiedzenie w trybie hybrydowym  

Komisji Budżetu i Rolnictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 

Rodziny, Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 19 czerwca 2023 r. 

 

 

 

Przewodniczył radny Mariusz Pieńkowski- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa. 

 

 

 Porządek posiedzenia:  

1.Otwarcie posiedzenia.  

2.Analiza materiałów wraz z opiniowaniem uchwał na LIV Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. 

3.Wolne wnioski.  

4.Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Mirosław Birecki – Starosta Kluczborski 

2. Magdalena Żmuda - Lewald - Skarbnik Powiatu 

3. Anna Szczygieł - Naczelnik Wydziału Obsługi Finansowo-Księgowej Jednostek        

Organizacyjnych Powiatu. 

 

Ad.1 

Wspólne Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa, Pan 

Mariusz Pieńkowski, który przedstawił proponowany porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag 

do porządku i przyjęli go w proponowanym kształcie jednogłośnie przez wszystkie komisje.  

We wspólnym posiedzeniu uczestniczyło w sumie 17 radnych.  

 

Ad.2 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia materiałów na LIV Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos na temat Raportu  

o stanie Powiatu Kluczborskiego w 2022 roku. Głos zabrał Pan Starosta, który powiedział, że 

przedstawi sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2022 w formie krótkiej prezentacji. 

Jeśli chodzi o dochody to planowane były na koniec w wysokości 104 mln zł, a uzyskaliśmy 

wynik ponad 100 mln zł, co stanowi 96,38 % założonego planu. Rok był dość trudny, rosnące 

ceny prądu, gazu, żywności, wysoka inflacja, zmiany w podatkach. To wszystko 

spowodowało to, że rok nie należał do łatwych. Dochody własne wykonane zostały  

w wysokości 94% planu. Wysokość subwencji oświatowej w 2022 roku wyniosła 30,2 mln zł. 

Następnie wyrównawcza 7,8 mln zł a równoważąca 2,5 mln zł. Wydatki zaplanowano na 

kwotę 109 mln zł, ostatecznie skończyło się na 104 mln zł. Wydatki bieżące były na poziomie 

101 mln zł. Obsługa długu 1,7 mln zł. W roku 2022 realizowane były różne projekty. Zostało 

zrobione nowe przejście dla pieszych wraz z odcinkiem nowego chodnika, remont drogi  

ul. Drzymały wartość projektu 1,8 mln zł, następnie rozpoczęto remont odcinka w Wierzbicy 

Górnej. Kolejno wykonany został remont odcinka nawierzchni drogi Miechowa-Janówka, 

dotacja z Gminy Byczyna do tego zadania 100 tys. zł. Następnie został złożony wniosek 

remont Jaśkowice -Gola, oraz Jakubowice-Skałągi wraz z remontem dylatacji mostu. Duże 

nakłady trzeba było dać na oświatę. Doszło do rewitalizacji 3 obiektów sportowych, boisko 
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przy ZSLT, przy ZS nr 2 CKU w Kluczborku. W LO przy ul. Mickiewicza w tym roku 

zostanie wykonane nowe boisko trawiaste. Duży remont odbył się w SOSW w Kluczborku, 

całkowita modernizacja. Jest wyremontowana sala gimnastyczna, nowe boisko, instalacje, 

winda. Całość projektu zamknęła się w kwocie ponad 5 mln zł. Powstała nowa strzelnica 

wirtualna w ZSLT. W ramach oświaty zostały ufundowane również stypendia dla uczniów.  

W tamtym roku wsparcie otrzymała straż pożarna, jak również policja. Szpital również 

otrzymał wsparcie w formie dotacji celowej w wysokości 1 mln zł. Remont budynku szpitala 

został już zakończony, przeniesienie oddziałów jest już praktycznie zakończone. W między 

czasie głośno było o sytuacji związanej z wypłatą wynagrodzeń z opóźnieniem. Taka sytuacja 

nie miała prawa się zdarzyć, ale do tego doszło. Do szpitala zakupiony został nowy 

mammograf, koszt 600 tys. zł. Następnie rok 2022 to był rok wybuchu wojny na Ukrainie. 

Powiat dość mocno zaangażował się w pomoc. W tamtym roku Powiat otrzymał również 

wsparcie od Rządu w wysokości 6 mln zł. W tym roku samorządy również mają otrzymać 

wsparcie z kwotą min. 3,4 mln zł. Głos zabrała radna Celina Zając, która zaproponowała,  

by po wakacjach radni odwiedzili szkoły i SOSW, żeby zobaczyć jak to wygląda po 

remoncie. Wobec braku innych zapytań Przewodniczący przeszedł do zaopiniowanie przez 

poszczególne komisje Raportu o stanie Powiatu Kluczborskiego w 2022 roku. 

 

Komisje głosowały oddzielnie: 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 4 za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Zdrowia -6 radnych za, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty- 5 za, 3 głosy wstrzymujące. 

 

Następnie przedstawiono projekt w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kluczborku 

wotum zaufania.  

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 3 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Zdrowia -5 radnych za, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – 4 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Oświaty- 5 za, 3 głosy wstrzymujące. 

 

Kolejno przedstawiono projekt w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

wraz z sprawozdaniem finansowym Powiatu Kluczborskiego za 2022 rok. Radni nie zgłosili 

uwag, wobec czego Przewodniczący poddał projekt pod zaopiniowanie. 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 3 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Zdrowia -5 radnych za, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – 4 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Oświaty- 5 za, 3 głosy wstrzymujące. 

 

Kolejno omówiony został projekt w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022.  

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 3 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  
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Komisja Zdrowia -5 radnych za, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – 4 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Oświaty- 5 za, 3 głosy wstrzymujące. 

 

Następnie przedstawiono projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

skonsolidowanego bilansu Powiatu Kluczborskiego na 2022 rok.  

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 3 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Komisja Zdrowia -5 radnych za, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – 4 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Oświaty- 5 za, 3 głosy wstrzymujące. 

 

Kolejny projekt dotyczył zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Kluczborskiego na rok 2023. Głos zabrał Pan Starosta, który odniósł się do głównej zmiany. 

Udało się pozyskać dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Opolu na zadanie ”Wykonanie pracowni edukacyjnej o tematyce OZE 

realizowanej przez Zespół Szkół Ogólnokształcących im. Adama Mickiewicza w 

Kluczborku" w wysokości 75 tys. zł. Wkład własny wyniesie ok. 7 tys. zł.  

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 4 za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Zdrowia -jednogłośnie. 

Komisja Budżetu – 5 za, 1 radnych wstrzymał się od głosu. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie. 

 

 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 4 za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Zdrowia -9 za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Komisja Budżetu – 5 za, 1 radnych wstrzymał się od głosu. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie. 

 

Następnie omówiony został projekt w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Kluczborku, na własność Powiatu Kluczborskiego. Głos zabrał Pan Starosta, 

który odniósł się do obecnie omawianego projektu jak i następnego, który dotyczy podobnej 

sprawy. Projekty dotyczą nieruchomości, które były wyleasingowane w roku 2013. Jest to 

budynek tzw. „starej chirurgii”, oraz POR w Kluczborku. One były dzierżawione na 10 lat, 

Powiat ma teraz prawo odkupić. Niezbędne jest do tego wyrażenie zgody przez Radę 

Powiatu. Powiat Kluczborski wpłacał kaucję na poczet zakupu. Radny Marcin Michalski 

zapytał jakieś są ceny wykupu? Pan Starosta powiedział, że ogółem Powiat sprzedał te 

budynki: chirurgię, za 9,5 mln zł, POR za 6,8 mln zł. Łącznie daje kwotę 16,3 mln zł. Powiat 

oddał razem z ceną wykupu 23 mln zł. Następnie głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który 

powiedział, że warto dodać, że łączny koszt to 23 mln, ale Powiat uzyskał wpływ do budżetu 

ponad 16 mln zł. Ze zwrotu VAT-u z budowy budynku POR Powiat uzyskał 960 tys. zł, 
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jednorazowo jako dochód do budżetu. Do 2031 roku w tej samej sytuacji jest jeszcze budynek 

CKZ. Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 4 za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Zdrowia -8 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty- 7 za, 1 radna wstrzymała się od głosu. 

 

Następnie przedstawiony został drugi projekt w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonej w Kluczborku, na własność Powiatu Kluczborskiego. 

Przewodniczący poddał wniosek pod zaopiniowanie komisji. 

 

Komisja Skarg- 3 głosy za. 

Komisja Rewizyjna- 4 za, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Komisja Zdrowia -8 za, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty- 7 za, 1 radna wstrzymała się od głosu. 

 

Kolejno przedstawiony został projekt w sprawie uchwalenia dla powiatu kluczborskiego 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej w Powiecie Kluczborskim w latach 2023-2028. Głos zabrała Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku Pani Iwona Rudnicka-Hrynyszyn, 

która odniosła się do obecnie omawianego projektu i jak następnego. Oba programy zostały 

przyjęte mimo, że w dalszym ciągu mamy obecnie obowiązujące programy, jeden i drugi. 

One zostały opracowane do 2025 roku, ale w związku z tym, że zmienia się ustawa  

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie dokonano aktualizacji i doprecyzowania. Programy 

zostały poprzedzone diagnoza społeczną i zostały przygotowane w opracowaniu  

z samorządami gminnymi.  

 

Komisja Skarg- jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie. 

Komisja Zdrowia - jednogłośnie. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie. 

 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie uchwalenia dla powiatu kluczborskiego 

„Powiatowego Programu służącego działaniom profilaktycznym mającym na celu udzielenie 

specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod 

wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą domową w 

Powiecie Kluczborskim na lata 2023-2028”. Głos zabrała Pani Dyrektor PCPR, która 

powiedziała, że zarówno ten jak i program z poprzedniego projektu już funkcjonowały 

wcześniej, ale jako jeden program. Ten pogram będzie głównie poświęcony profilaktyce. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Komisja Skarg- jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna- jednogłośnie. 

Komisja Zdrowia - jednogłośnie. 

Komisja Budżetu – jednogłośnie. 

Komisja Oświaty- jednogłośnie 
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Na dzisiejszej komisji nie ma już w porządku punktu dotyczącego podjęcia decyzji odnośnie 

wyboru zdalnej kolejnej komisji. Od 1 lipca kończy się stan zagrożenia epidemicznego, więc 

sesje i komisje będą odbywały się już tylko w trybie stacjonarnym.  

 

Ad.3 

Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który poprosił o szersze wyjaśnienia dotyczące 

niewypłacenia wynagrodzeń w szpitalu na czas. Pan Starosta powiedział, że według 

informacji pozyskanych ze szpitala chodziło o zaświadczenie o niezaleganiu ze składkami, 

które jest wydawane przez ZUS, nie dotarło na czas do banku i środki zostały zablokowane. 

Radny Piotr Pośpiech powiedział, że miał wiele interwencji od osób pracujących w szpitalu  

w tej sprawie. Radny powiedział, że jest to sytuacja mało klarowna, o jakie dokładnie 

chodziło zaświadczenie i w jakim celu miało ono być dostarczone do banku, zapytał radny. 

Pan Starosta powiedział, że często zdarza się, że płatnik, który ma problemy finansowe 

rozkłada swoje płatności na raty. Powiat w roku 2019 robił to samo, też był wniosek do ZUS 

o układ ratalny, nie ma w tym nic dziwnego. Problem dotyczył tego, że zaświadczenie  

o niezaleganiu nie dotarło na czas do banku. Sytuacja służby zdrowia wiadomo jaka jest, 

szpital dalej będzie miał problemy finansowe, mimo tego, że rośnie kontrakt szpitala. Rosną 

również koszty. Nie ma nic ważniejszego niż wypłata wynagrodzenia, ale Powiat nie miał 

wpływu na tą sytuację. Pan Starosta powiedział, że po analizie sprawozdania finansowego, 

można zrobić komisję zdrowia w szpitalu i wtedy będzie można zadawać pytania odnośnie 

sytuacji finansowej powiatu. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że 

sprawozdanie finansowe jest już gotowe, czyli wszystkie dane finansowe są już w posiadaniu. 

Na komisji 29 maja br. radny pytał o wynik szpitala nie uzyskując odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Nadzorczej również nie był wstanie odpowiedzieć na to pytanie. 

Kolejno radny powiedział, że złożył 2 czerwca dwie interpelacje. Były tam pytania dotyczące 

wysokości zobowiązań, zobowiązań wymagalnych również, wynik szpitala netto oraz stratę 

skumulowaną. Pan Starosta w ustawowym terminie nie udzielił odpowiedzi. Nie ma 

możliwości przesunięcia tego terminu, tak jak to było napisane w piśmie od Pana Starosty, że 

odpowiedź zostanie udzielona w ciągu 30 dni. Pan Starosta powiedział, że odpowiedź 

zostanie udzielona. Były to obszerne zapytania, dotyczące również projektów, wniosków  

o płatność. Potrzeba na to więcej czasu. Po poinformowaniu, że odpowiedź będzie do 30 dni 

radny złożył dodatkowe 2 interpelacje. Pan Starosta powiedział, że walne zgromadzenie PCZ 

S.A. odbędzie się 27 czerwca br. i wtedy sprawozdanie zostanie zatwierdzone. Radny Piotr 

Pośpiech powiedział, że jeśli prawdą jest, że strata wyniosła 4 mln zł, to skumulowana strata 

szpitala wyniosła ponad 10 mln zł, to strata szpitala przekroczyła 50 % kapitału zakładowego. 

To znaczy, że walne zgromadzenie akcjonariuszy powinno się wypowiedzieć co do dalszego 

funkcjonowania spółki. Pan Starosta powiedział, że taka uchwała już była we wcześniejszych 

latach podejmowana. Powiat przeznacza duże środki na wsparcie dla szpitala i nigdy 

wcześniej nie było takiej pomocy. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że spółka ma pracować  

i zarabiać, im więcej się dokłada tym gorzej o niej świadczy. Radny powiedział, że unika się 

przekazania rzetelnych informacji na temat szpitala. Radny powiedział, że zostanie złożona 

skarga do Rady Powiatu na Starostę Kluczborskiego z uwagi na nieudzielenie odpowiedzi na 

interpelację w terminie. Kolejno radny zapytał, czy jest zamiar likwidacji Rehabilitacji dla 

dorosłych i dzieci, która mieści się przy ul. Sienkiewicza? Pan Starosta powiedział, że być 

może będzie temat przenosin do innego budynku, bo tam będzie remont w przyszłym roku, 

ale na pewno nie ma tematu likwidacji. Kolejno głos zabrała Pani Dyrektor PCPR, która 

zaprosiła wszystkich na spotkanie w kolejnym dniu, które odbędzie się w Kinie Bajka 

dotyczące kampanii społecznej na rzecz rodzicielstwa zastępczego. 

Ad.4 
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Przewodniczący obrad w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował wszystkim 

za udział w posiedzeniu i zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Powiatu w Kluczborku. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa 

Mariusz Pieńkowski 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny                                                                                                    

Robert Wietrzyk 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia,  

Bezpieczeństwa Publicznego 

i Ochrony Środowiska  

 

Wojciech Smolnik 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji 

 

Ryszard Okaj 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

Damian Buła 

 

 

 

 

Protokołowała : 

Małgorzata Gulanowska 


